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1. ÚVOD 
 

Tato brožura je vydána k příležitosti  50. letého výročí založení 
Sokola v Horní Lhotě. Chronologicky je zde popsáno celých padesát let 
fungování klubu od jeho založení až po současnost. Většina informací je 
čerpána z dochovaných archivů, zápisků ze schůzí jednání výboru, výročních 
schůzí či fotbalových tabulek. Je možné, že tu budou drobné historické 
nedostatky či odchylky nebo budou některé údaje chybět, neboť se všechny 
archivy nezachovaly. Za tyto případné nesrovnalosti se omlouváme. Cílem 
brožury je vás seznámit s historií klubu, jeho úspěchy, neúspěchy, 
historickými milníky, mimosportovníma aktivitama a dalšími zajímavostmi ze 
zákulisí klubu. 

2. PRVNÍ DOCHOVANÉ ZMÍNKY 
 

Počátky sportovní – fotbalové aktivity lze vystopovat v období 
konce 2. světové války v letech 1943 – 45, kdy fotbaloví nadšenci hrávali 
turnajová utkání v nejbližším okolí Luhačovicka a Valašsko – Kloboucka. 
Přestože v obci nebylo fotbalové hřiště, fotbalisté svojí aktivitou a nadšením 
dosáhli toho, že v roce 1966 bylo vytvořeno první mužstvo registrovaných 
hráčů pro fotbalovou soutěž 1966 – 1967.   



 
První fotbalová jedenáctka předválečné období  

Šachy se v Horní Lhotě hrály již před druhou světovou válkou. 
Oficiálně byl 25. 10. 1941 založen šachový kroužek Horní Lhota. Předsedou 
byl zvolen Stanislav Putek a členy výboru Alois Hlavinka a Václav Bláha. V 
dnešní době již nikdo z členů ŠK HL nežije. Přesto všem tehdejším členům ŠK 
HL patří velké poděkování za reprezentaci naší obce na různých turnajích a 
simultánkách a za položení základního kamene do budoucna pro vznik 
šachového oddílu v Horní Lhotě.   

 

3. ZALOŽENÍ KLUBU + OBDOBÍ 1966 – 1975 
 

Založení klubu 
Naše TJ byla založena 26. 7. 1996 a měla 31 zakládajících členů. 

První výbor TJ pracoval ve složení: předseda Miroslav Janík, místopředseda 
Ladislav Jakubčák st., tajemník Stanislav Šenovský, hospodář Josef Růžička, 
sportovní úsek Antonín Váňa, náhradníci výboru – František Majzlík, Cyril 
Váňa, revizní komise – Josef Sanytrák, Alois Plášek st. a Miroslav Polášek. 

Po samém založení TJ všem členům nastaly velké starosti, 
poněvadž v naší obci nebylo jediného sportovního zařízení ani vybavení. Od 



ČSTV naše TJ v tehdejší době dostala na vybavení 1000,-Kčs. Zásluhou 
sportovního nadšení byly od TJ Gottwaldov odkoupeny kopačky a od Dukly 
Slavičín starší dresy, aby mohla být zajištěna první sezóna fotbalového 
oddílu.  

Fotbalové hřiště 
Fotbalisté po založení klubu ke svým domácím zápasům dojížděli 

do nedalekých Sehradic. O vlastním hřišti se vedla dlouhá a bezvýsledná 
jednání. V roce 1968 už má být hřiště hotové, ale zdaleka není. Uskuteční se 
pouze přeložení potoka v délce 200m a přeložka vysokého elektrického 
napětí. Financováno je to z části ČSTV Gottwaldov a z části vlastními 
prostředky. Dalším problémem jsou stavby silnic, které na ploše našeho 
budoucího hřiště mají skládku zeminy a nejsou schopny a ani ochotny hrací 
plochu uvést do původního stavu. V roce 1971 je konečně vybudováno 
hřiště v Horní Lhotě a fotbalisté mohou své domácí zápasy hrát opravdu 
doma. Dnes tyto těžké začátky přecházíme s úsměvem. Zásluhou obětavých 
lidí, kteří měli rádi sport a věnovali mu hodně ze svého volného času byl 
založen náš Tělovýchovný oddíl a vybudován tento pěkný areál. 

 

1971 – Slavnostní otevírání hřiště - pásku přestřihl ředitel školy A. Vrba a O. Lysý 



Otevření šaten 
V roce 1974 slavnostně otevíráme šatny. Členové TJ zde brigádně 

odpracovali 946 hodin. I přes velké problémy s výstavbou a za pomoci MNV 
se podařilo vybudovat sportovní areál pro využití všech občanů Horní Lhoty. 
To, co je vybudováno, je především zásluhou zakládajících členů. 
Poděkování patří panu Josefu Sanytrákovi, Miroslavovi Janíkovi, Rudovi 
Pavlišovi, Miroslavovi Švarcovi, Antonínu Váňovi, Františku Majzlíkovi, 
Antonínovi Hubáčkovi, Eduardovi Máderovi, Otto Lysému, Cyrilu Váňovi, 
Aloisovi Perůtkovi a všem ostatním, kteří těmto byli nápomocni. Správcem 
šaten je jmenován Josef Večeřa. Zároveň TJ podává žádost o finanční 
podporu na dovybavení šaten. 

Sportovní činnost - fotbal 
V prvním roce svého soutěžního působení se Horní Lhota umisťuje 

na předposledním místě s bilancí dvou výher a devíti proher. Hlavní příčinou 
tohoto umístění je fakt, že nemáme vlastní hřiště, tudíž nemáme kde 
trénovat a ani kde hrát své domácí mistrovské zápasy, dále pak neznalost 
soupeřů a skutečnost, že nemáme zkušeného trenéra. 

Fotbalisté svého nejlepšího umístění v první dekádě dosahují 
v sezoně 1972 - 1973, kdy končí na třetím místě.  

V létě 1976 mužstvo fotbalistů vyhrává silně obsazený turnaj 
v Rudimově a získává putovní pohár a pohár za nejslušnější mužstvo. 



 

„A“ mužstvo kolem roku 1974 

Počátky šachu v Horní Lhotě 
V roce 1968 zakládáme šachový kroužek. V roce 1970 byl založen 

šachový oddíl, který tuto soutěž hraje nepřetržitě dodnes a jako malá obec 
v širokém okolí je schopna konkurovat široké šachové základně ve městech. 
Mezi zakládajícími členy byli Miroslav Janík – předseda oddílu, Jaroslav 
Plášek st. – vedoucí a kapitán oddílu, František Bláha, Antonín Hubáček, 
Josef Sanytrák, Eduard Mádr a další.  

Oddíl byl zaregistrován a přihlášen do okresního přeboru 2. třídy 
ročníku 1970/1971. Hrací místností bylo přísálí kulturního domu. V prvním 
historickém zápase jsme v domácím prostředí nastoupili proti zkušeným 
Napajedlům. Po tuhém boji jsme prohráli 2,5 : 3,5. Na první šachovnici 
prohrál Josef Sanytrák, na druhé remizoval Jaroslav Plášek st., na třetí 
remizoval Antonín Hubáček, na čtvrté remizoval František Bláha, na páté 
prohrál Miroslav Janík a na šesté vyhrál Lubomír Žáček. V té době jsme byly 
jediná obec, která hrála tuto soutěž. Jako nováček soutěže jsme skončili s 
dvěma výhrami na 8. místě z devíti mužstev.  



Postupně docházelo k doplnění šachových souprav, tiskopisů a 
hráčské základny o členy Pavel Masař, Jan Pastyřík, Milan Malyška, Pavel 
Karola, Zdeněk Žáček, Jaroslav Plášek ml. a Zdeněk Maňas. Všichni již byli 
vedeni na soupisce pro soutěž družstev ročníku 1970 – 1971.  

V roce 1973 se zúčastnil Lubomír Žáček týdenního školení 
rozhodčích a trenérů v Červeném Kostelci okresu Náchod. Zkoušky úspěšně 
složil a každé 3 roky je obnovoval. Každý oddíl musí mít svého rozhodčího 
pro řízení okresních soutěží. 

Kapitánem oddílu a rozhodčím při mistrovských zápasech v letech 
1970 - 1975 byl Jaroslav Plášek st. 

 

Zápas šachu za účasti F. Bláhy, Z. Maňase, J. Pláška, J. Sanytráka a P. Masaře  

Zajímavosti 
V roce 1968 je taktéž založen kroužek stolního tenisu. V únoru 

1968 pořádá TJ sokolský ples v KD Horní Lhota, ve stejném roce taktéž 
pořádáme Hodovou a Silvestrovskou zábavu. Tyto akce se těší průměrné 
návštěvnosti 200 lidí. Ve stejném roce podáváme žádost na Národní výbor o 
vlastní klubovnu, aby se členové výboru měli kde scházet. 



14. 1. 1974 se koná ustavující schůze a mění se vedení našeho 
Sokola: Antonín Váňa - předseda, Miroslav Švarc – místopředseda, Alois 
Plášek – tajemník a členové Otto Lysý, Ladislav Hlavička, František Majzlík, 
Rudolf Pavliš, Josef Sanytrák a Miroslav Janík. 

4. OBDOBÍ 1976-1985 
 

Sportovní činnost - fotbal 
V sezoně 1978 - 1979 mužstvo mužů po podzimní části končí na 

posledním místě, 2x jsme dokonce prohráli kontumačně, neboť se naši hráči 
nesešli. V témže ročníku Horní Lhota podává protest proti výkonu 
rozhodčího. Utkání ve Vysokém Poli řídil značně podnapilý rozhodčí, utkání 
bylo vedeno jednostranně a hrozilo zranění hráčů. Z tohoto důvodu naši 
hráči v 10. minutě druhého poločasu předčasně odešli do kabin.  

I další ročníky se nesou v podobném duchu. Nejlepšího výsledku 
dosahujeme v sezoně 1982 - 1983, kdy končíme na sedmém místě. Oproti 
tomu nejhorší sezonu zažíváme v ročníku 1983 - 1984, kdy podruhé během 
pěti let končíme poslední. Typickou značkou této doby je nezodpovědný 
přístup hráčů, ti si neváží podmínek, které jim oddíl zajišťuje. Přespolní hráči 
(především Slavičín) mají příkladnější přístup k utkáním než naši kmenoví 
hráči. Trenér Máčalík dojíždí z Luhačovic, místní však na tréninky nechodí. 
V dalších letech se přístup hráčů částečně lepší. Bohužel kvalitnější umístění 
a výsledky se nedostavují, na vině je především základní vojenská služba, 
která nám odvádí mladé talentované hráče. 

Nepěkný incident se stává v sezoně 1982 -1983 – inzultace 
rozhodčího naším hráčem v utkání v Mirošově, který vedl k předčasnému 
ukončení utkání. Rozsudek STK, zastavená činnost mužstva na dvě utkání.                                                                                                                                

Ročník 1985 – 1986 je ve znamení reorganizace soutěží. Doposud 
náš oddíl nastupuje k utkáním ve III. třídě okresní soutěže. Od dalšího 
ročníku však bude nově obnovena i IV. třída okresní soutěže. Fotbalisté, 
jestli se chtějí udržet ve III. třídě, musí skončit do třetího místo. To se, i přes 
výborné jarní výsledky, nedaří, fotbalisté končí na šestém místě a příští 
sezonu budou přihlášeni do IV. třídy. 



Sportovní činnost – fotbal mládež 
V ročníku 1978 - 1979 zakládáme družstvo žáků pod vedením p. 

Pavliše a p. Hurty. Dorostenci hrají za Sokol Sehradice. 

V ročníku 1980 - 1981 je založeno mužstvo mladších žáků pod 
vedením Ladislava Jakubčáka, Jiřího Machů a Aloise Vejrosty, celkem zde 
máme 25 hráčů z Horní a Dolní Lhoty, trénuje se 2x týdně za stoprocentní 
účasti. Vyskytují se problémy s tím, aby si většina hráčů zahrála. Řešíme to 
částečně tak, že se domlouváme se soupeřem na vyšším počtu střídání.  

V ročníku 1984 - 1985 je v žácích 19 hráčů, v mužstvu panuje 
spokojenost, neboť jsme v jarním kole zvítězili s 27 body při skóre 80:5. 
Postoupili jsme na turnaj o postup do krajské soutěže, který se konal ve 
Slušovicích. V konfrontaci družstev Slušovic a Valašských klobouk jsme 
skončili na 3. místě a do krajské soutěže nepostoupili.  

 

1981 – Mužstvo žáků 

Sportovní činnost – šachy 
Šachový oddíl v roce 1981 postoupil do okr. přeboru 1. třídy 

osmičlenných družstev.  



Vedoucím oddílu, trenérem, kapitánem a rozhodčím při 
mistrovských zápasech se v roce 1975 stává Lubomír Žáček. 

V letech 1975 – 1990 se rozšiřuje šachový oddíl o tyto nové členy: 
Ladislav Masař st., Karel Perůtka, Vladimír Machala, Vlastimil Machala, Libor 
Koutný, Jaroslav Krajíček, Jaroslav Žáček st., Ladislav Masař ml., František 
Sanytrák ml., Ladislav Zetík a Jaroslav Žáček ml. 

Činnost ve sportovním areálu 
TJ Sokol si dává závazek vybudovat volejbalové hřiště v našem 

sportovním areálu, dále chce dobudovat stoly a lavky kolem tanečního 
parketu před šatnami. V zimě 1978 je na členské výroční schůzi podán návrh 
na výstavbu kuželny pro starší pány, který se těší bouřlivému ohlasu.  

Zajímavosti 
V roce 1981 pracuje výbor ve složení Josef Sanytrák, Otto Lysý, 

Alois Plášek, Vladimír Švarc, (Václav) Žáček, Lubomír Žáček, Miloslav Uher, 
František Bláha, Rudolf Pavliš a Antonín Váňa. 

5. OBDOBÍ 1986-1995 
 

Sportovní činnost - fotbal 
V sezoně 1986 -1987 se naše mužstvo snaží o okamžitý návrat do 

III. třídy, po třetím kole vedeme tabulku. Celou sezonu se rveme o čelo, 
nakonec končíme druzí a do vyšší soutěže nepostupujeme. Jednou z příčin 
druhého místo je i nešťastné utkání v Doubravách. Naše mužstno má mylné 
informace a k utkání přijíždí v jinou hodinu, než je úředně stanovený 
začátek. Utkání se po domluvě odehraje. Avšak později je administrativně 
zkontumováno ve prospěch Doubrav. Možná právě tato událost nás stojí 
vysněný postup. 

V ročníku 1994 - 1995 mužstvo končí na devátém místě tabulky. Po 
podzimu, kdy mužstvo získalo pouhé tři body, to je výrazné zlepšení. Velkou 
zásluhu na tom má nový trenér Milan Havrlík.  



V sezoně 1995 -1996 je podzim odstartován výborně - průběžné 
první místo, jenže vidina zájezdu do Nizozemska hráčům svazuje nohy, 
taktéž se dostavuje pocit suverenity, přicházejí klopýtání a mužstvo končí 
podzim na pátém místě. Především hodová domácí prohra s nováčkem 
soutěže Valašskými Příkazy bude naše hráče strašit ještě dlouho.  

 

1995 – „A“ mužstvo 

Sportovní činnost – fotbal mládež 
V sezoně 1987 - 1988 je u žáků registrováno 17 hráčů z Horní a 

Dolní Lhoty. Většina starších žáků je však uvolněna pro dorost v Dolní Lhotě 
a soutěž tak prakticky hrajeme s mladšími žáky. Ti si ale vedou velmi 
úspěšně a končíme na 3. místě. 

Na sezonu 1990 - 1991 máme přihlášené družstvo dorostu, na 
okrese však vinou administrativní chyby přihlašují i naše žáky a ty taky 
rozlosují do soutěže. Na začátku sezony se pak stává, i přes naše 
upozornění, že k nám zajíždí týmy k mistrovským utkáním a nemají s kým 
hrát. 



V ročníku 1990 - 1991 mají dorostenci k dispozici 19 hráčů 
(Sehradice 5, Dolní Lhota 5, Horní Lhota 9). Při svém prvním ročníku 
dorostenci končí na 9. místě se ziskem 11 bodů. V dalším ročníku jsou 
dorostenci zařazeni do okresní soutěže skupiny C, kde hrají kolektivy 
dorostenců mužstev z vyšší soutěže. Mužstvo je navíc potřeba doplnit žáky, 
výsledkem těchto okolností bylo po podzimu poslední 10. místo se ziskem 2 
bodů. 

Sportovní činnost – šachy 
V roce 1987 byl založen a odehrán 1. ročník VÁNOČNÍHO TURNAJE 

V ŠACHU. Tento turnaj je velmi oblíben a hraje se každý rok za účasti jak 
domácích tak i hráčů z okolních oddílů. 

V ročníku 1989 - 1990 šachisté mají 2 družstva. A mužstvo vede 
Lubomír Žáček a B mužstvo Libor Koutný, obě mužstva startují v II. třídě 
okresního přeboru. A mužstvo tuto soutěž vyhrává a postupuje do I. třídy 
okresního přeboru  

V roce 1995 přichází velký individuální úspěch: Petr Koutný zvítězil 
v okresním přeboru v dorostu, tj nejlepší výsledek jednotlivce po dobu 
působení šachového oddílu. 

V roce 1995 si šachisté připomínají 25. výročí založení oddílu.   

Činnost ve sportovním areálu 
V roce 1990 bylo na šatnách provedeno vystavění komínů, nátěr 

plechové střechy a orýnování budovy. Ve vnitřních prostorách obklady WC a 
sprch. Podařilo se nám vybudovat víceúčelovou plochu, u které byla 
vybudována opěrná zeď a parkoviště. Na volejbalovém hřišti pokládáme 
nový asfaltový koberec. V areálu proběhla výměna stolů a laviček.  

V roce 1993 dodělána garáž pro autobus. 

V roce 1995 je v prostorách šaten vybudována posilovna, která 
svému účelu slouží dodnes. 

 



Zajímavosti  
V průběhu těchto let u nás vládne silný socialistický režim a od toho 

se odvíjí i činnost našeho Sokola. Účastníme se soutěže o plakety, nejdříve 
bronzovou, poté mnoho let stříbrnou a v roce 1989 dokonce o zlatou. 
V roce 1987 v anketě o stříbrnou plaketu vítězíme. Sokol vykazuje mnoho 
odpracovaných brigádnických hodin, jeho členové se stávají dobrovolnými 
dárci krve (někteří dokonce získávají Jánského plaketu), organizujeme sběr 
starého železa a odpadu atd. 

V roce 1986 k 20. výročí založení TJ Sokol vyznamenáni členové: 
Rudolf Pavliš, Josef Sanytrák, Antonín Hubáček, Vladimír Švarc a Otto Lysý, 
kteří pracují v Sokolu od založení.  

V roce 1990, po dlouhém a složitém jednání, se nám podařilo 
zakoupit autobus.  

V roce 1991 byla TJ Sokol Horní Lhota přejmenována na SK Horní 
Lhota.  

V létě 1993, v rámci dětského dne, jsme sehráli přátelské utkání 
s hokejisty HC Zlín. Přes léto jsou na našem hřišti pořádány taneční zábavy. 

V létě 1995 na tradičním turnaji Stanislava Kužely v Sehradicích 
získává náš hráč Rostislav Váňa cenu pro nejlepšího hráče turnaje. Je to 
poprvé, kdy tuto cenu nezískává domácí hráč.  

6. OBDOBÍ 1996-2005 
 

Sportovní činnost - fotbal 
V sezoně 1997 - 1998 fotbalisté končí na třetím místě se ziskem 63 

bodů. Jedná se o jednu z nejlepších sezón Hornolhotského Drtiče.  

Bohužel hned následující sezonu 1998 - 1999 je všechno jinak a 
muži končí na posledním místě. 

V následujících ročnících dosahujeme nejlepšího umístění v sezoně 
2004 - 2005 a to čtvrté místo. 



 

1997 – „A“ mužstvo 

Sportovní činnost – fotbal mládež 
Opětovné založení žáků v roce 1996 pod vedením trenérů 

Stanislava Pláška a Ladislava Nášela. Po několikaleté pauze žáků se podařilo 
založit tým, který bez zkušeností skončil na 4. místě. Družstvo žáků se skládá 
z 15 našich kluků a 5 hostujících z Dolní Lhoty. 

V sezoně 1998 - 1999 zakládáme družstvo dorostu 

V sezoně 1999 - 2000 končí naši žáci na druhém místě a postup do 
vyšší soutěže jim uniká o jediný bod. 

Velkou radost nám dělají naši dorostenci, kteří jsou v sezoně 2002 - 
2003 téměř neporazitelní, kdy v 17 utkání vítězí, pouze jednou poznávají 
hořkost porážky a pod vedením triumvirátu Milan Havrlík, Jiří Deml a 
František Žáček vyhrávají svou Okresní soutěž a postupují do Okresního 
přeboru.  



 
 

2003 – Mužstvo dorostu postupující do okresního přeboru 

 Žáci se 24. 6. 2001 účastní velmi kvalitně obsazeného turnaje 
v Luhačovicích a vítězí zde. Ve finále poráží výběr Luhačovic 3:1.  

 
 

2001 – Mužstvo žáku 1. místo na turnaji v Luhačovicích 
 



Sportovní činnost - šachy 
V roce 1999 dosahuje dalšího individuálního úspěchu Petr Koutný, 

který na mezinárodním turnaji za účasti 80 hráčů získává dělené třetí místo. 
V Brumově se pořádal třetí ročník turnaje mládeže Hradní Věž, kde se 
potkalo 90 hráčů z celé Moravy a nás tam reprezentovalo celkem 6 
jednotlivců. 

V roce 2000 obnova trénování dorostenců pod vedením Petra 
Koutného. 

V roce 2005 Luboš Žáček po 35 letech končí jako kapitán 
šachového oddílu a předává svou funkci Jaroslavovi Žáčkovi ml. 

Činnost ve sportovním areálu 
V roce 1996 provedeno odvodnění hřiště. V témže roce je 

vybudována zděná udírna a krb, na šatnách je zapojen rozhlas. 

V roce 1999 získává Sportovní klub stavební povolení na 
rekonstrukci hřiště.  Rok 2001 je ve znamení začátku příprav na 
rekonstrukci. Časté brigády během letních měsíců za účasti až 35 lidí. Rok 
2002 – akce Zelený trávník. Oplocení hřiště, betonové sloupky, osazení 
střídaček. Slavnostní otevírání hřiště 3. 8.2002. V roce 2003 provádíme 
svépomocí zapískování hřiště, celkem je zde použito 30t písku. 

Zajímavosti  
Hlavním úkolem roku 1996 je důstojné oslavení 30. výročí založení 

SK, které se koná 13. 7. v našem areálu. Oslav se účastní mužstvo Compexu 
Otrokovice hrající 1. ligu žen a staří páni ze Slušovic. 

V roce 1998 zajíždí naši staří páni ke svému první mezinárodnímu 
utkání a to na Slovensko. 

 Tradičně před prázdninami pořádáme dětský den s utkáním 
maminek s dětmi. Zájezd starých pánů na Hanou, kde se sehrálo přátelské 
utkání.  



V tomto období zvládáme fungování tří fotbalových oddílů a 
jednoho oddílu šachu. V roce 2000 tvoří Sportovní klub Horní Lhota 144 
členů. 

V roce 1997 pracuje výbor ve složení: Ladislav Jakubčák – 
předseda, Rostislav Váňa – místopředseda, Josef Plšek – jednatel, František 
Maňas, Stanislav Plášek, Pavel Chalupa, Milan Malyška, Lubomír Žáček, Alois 
Plášek, František Žáček a Ing. Karel Perůtka jako členové. Revizní komisi tvoří 
Miloslav Uher – předseda, a členové Rudolf Pavliš a Rostislav Polách. 

7. OBDOBÍ 2006-2015 
Sportovní činnost - fotbal 

Mužstvo mužů střídá lepší a horší roky téměř v pravidelných 
intervalech. Za zmínku určitě stojí sezona 2007 - 2008 a celkové třetí místo, 
sezony 2009 - 2010 a 2012 - 2013 a celková čtvrtá místa. V sezoně 2008 - 
2009 za nás nastupuje náš odchovanec Pavel Hlavička a ačkoliv odehrává 
pouze polovinu soutěže, stává se jejím 2. nejlepším střelcem s 19 brankami.  
 

Sportovní činnost – fotbal mládež 
V sezoně 2005 -2006 končí dorostenci v Okresním přeboru na 

posledním místě a sestupují. Bohužel, příčinou malého množství hráčů 
dorost v Horní Lhotě úplně zaniká. Část kluků dorosteneckého věku odchází 
hrát do Sehradic. 

V sezoně 2006 - 2007 končí žáci na pěkném 3. místě, bohužel je 
potkává stejný osud jako dorostence o rok dříve. Mužstvo nemá kde brát 
mladé talenty a končí svou činnost. 

Tohle byly poslední sezony mládežnických mužstev pod hlavičkou 
Horní Lhoty. Dnes naši mladí nastupují v okolních vesnicích, především pak 
v Dolní Lhotě, se kterou při výchově mládeže spolupracujeme. 

Sportovní činnost - šachy 
V dubnu 2016 jsme odehráli 2. ročník VELIKONOČNÍHO TURNAJE, 

kde jsme si připomněli 50. výročí založení Sportovního klubu Horní Lhota. 



Vedoucím oddílu, kapitánem, a rozhodčím při mistrovských 
zápasech byl v letech 2007 -2015 Jaroslav Žáček ml. Od roku 2012 je kapitán 
oddílu Jiří Gosha. 

Činnost ve sportovním areálu 
V roce 2008 je postaven sklad za šatnami, který nám slouží dodnes. 

V roce 2015, z důvodu nutnosti elektronickým zápisů, zavádíme do 
našeho sportovního areálu internetové pokrytí. V témže roce, pro lepší 
komfort fanoušků, zakupujeme světelnou tabuli. 

Projekt Kopeme za fotbal  
Horní Lhota se v roce 2013 přihlašuje do soutěže Kopeme za fotbal. 

Díky této soutěži v následujících letech získáváme krásné sportovní 
vybavení, vítězíme v řadě soutěží a především zažíváme spoustu krásných 
okamžiků. Vyhráváme a pořádáme zájezdy autobusem na fotbalové utkání 
naší 1. ligy a to konkrétně Slovácko – Sparta a o rok později pak Baník 
Ostrava – Plzeň. Na obě utkání s námi cestuje plně zaplněný autobus. Na 
jaře roku 2016 pak vyhráváme VIP prohlídku stadionu zlínských fotbalistů 
Letná spojenou i se zápasem Zlín – Sparta. Ovšem nejkrásnější výhrou pro 
nás bezesporu je možnost sehrání utkání s prvoligovým mančaftem. Volíme 
si Zbrojovku Brno a v dubnu roku 2016 nastupujeme k přímé konfrontaci 
s týmem Brna na jeho domovském stadionu Srbská.  



 

2016 – „A“ mužstvo na zápase se Zbrojovkou Brno 

Zajímavosti 
V roce 2013 je nám konečně přiznán oficiální název SK Horní Lhota 

což pro nás znamenalo opětovnou výměnu registračních průkazů a nové 
stanovy klubu. 

V roce 2013 proběhla volba nového výboru s výsledkem: Milan 
Havrlík - předseda, František Žáček - místopředseda, Rostislav Polách – 
jednatel, ostatní členové výboru Břetislav Stratil, Josef Šenovský ml., 
Miroslav Kužela a Libor Hustý. Většina těchto členů pracuje ve výboru 
dodnes plus přibyli Jiří Šenovský a Jiří Gosha. Rostislav Polách se posouvá na 
pozici předsedy oddílu. 

V roce 2014 pořádáme autobusový zájezd na přátelské utkání 
reprezentace Česká republika – Rakousko, které se uskutečnilo v Olomouci. 

V létě roku 2015 pořádáme zájezd pro děti z Horní Lhoty na 
Pustevny. V říjnu 2015 pořádáme po fotbalovém utkání hodové posezení u 
cimbálu. I přes velmi sychravé počasí se akce setkává s vysokou návštěvou a 
kladnou odezvou.  



 

 

8. OBDOBÍ 2016 - SOUČASNOST 
 

Sportovní činnost - fotbal 
 Jednotlivé ročníky máme jako na houpačce. Průměrný ročník vždy 

vystřídá velmi podařený rok. Krásným důkazem je sezona 2015/2016 , kdy 
po skvělém podzimu přichází jarní pokles formy a zklamání v podobě 
celkově šestého místa. Následuje vynikající ročník a konečné třetí místo. Po 
této sezoně své působení u nás ukončil náš dlouholetý trenér Zdeněk 
Plášek. Další sezonu opět vystřízlivění, je to rok ve znamení hledání nového 
trenéra, jehož výsledkem je deváté místo.  Následující léto se nám ujímá 
Ivan Pavliš a pod jeho vedením se nám daří nad očekávání dobře. Končíme 
na děleném třetím místě. V létě potom zjišťujeme, že díky odmítnutí 
postupu mužstev na prvních dvou příčkách nám k postupu do vyšší soutěže 
schází jeden jediný bod. Letošní ročník v duchu tradice střídání lepších a 
slabších sezon je hodně průměrný.  A následně vinou korona krize taktéž 
předčasně ukončený. 

 Po celou dobu své činnosti se Hornolhotští fotbalisté pokoušejí o 
postup do vyšší soutěže. Několikrát jsme byli velmi blízko, avšak ani jednou 
se to nepodařilo. 

Sportovní činnost – fotbal mládež 
 V současnosti máme mládežnická mužstva přípravky, mladších a 
starších žáků a dorostu. Družstva jsou poskládána z dětí a mládeže z Horní 
Lhoty, Dolní Lhoty, Sehradic a Slopného a nastupují různě pod hlavičkami 
výše zmíněných vesnic. 

Hlavně díky velmi obětavé práci zainteresovaných lidí se daří 
úspěšně složit tolik mládežnických mužstev a především ti nejmenší se 
můžou těšit i velké základně mladých hráčů i hráček. Mužstvo přípravky 
vede dvojice Aleš Hanus a P. Jiří Ševčík, ostatní mužstva má na starosti 



Maquete Afonso, který navazuje na svého úspěšného předchůdce Přemka 
Dorušku.  

 Velkého úspěchu dosahuje tým starších žáků v sezoně 2018/2019, 
kdy suverénně vyhrává skupinu okresního přeboru bez ztráty jediného bodu 
a s impozantním skórem 125:11. A nic na tomto velkém úspěchu nemění ani 
prohra ve finále o přeborníka okresu s mužstvem z Příluk. 

 

Sportovní činnost - šachy 
Od února 2016 do září 2019 je vedoucím oddílu Ing. Bc. Aleš Hanus, 

jeho nástupcem se stává Ing. Miroslav Procházka. Kapitánem je Jiří Gosha, 
rozhodčí Ing. Miroslav Procházka. Za oddíl aktuálně hrají: Miroslav 
Procházka, Aleš Hanus, Jiří Gosha, Lubomír Žáček, Ladislav Masař, Martin 
Kadlec, Rostislav Polách, Leoš Markivský, Václav Zetík, Jaroslav Žáček ml. a 
nejmladší zástupci Marek Jakubčák a Tomáš Kužela.  

Šachový oddíl hraje bez přerušení téměř 50 let okresní přebor. Naši 
hráči za tu dobu odehráli mnoho turnajů (přebory oddílu, celoroční 
žebříček, simultánky a různá přátelská utkání). V roce 2019 proběhl dosud 
největší šachový turnaj v historii Horní Lhoty, kterého se účastnilo 54 
dospělých a 17 dětí. Vítězem kategorie dospělých se stal bývalý hráč Horní 
Lhoty, dnes jeden z největších propagátorů šachu na internetu v ČR, Petr 
Koutný. Lubomír Žáček historicky několikrát vedl kroužek mladých šachistů. 
V současnosti jej vede Miroslav Procházka, který absolvoval trenérský kurz. 
V daném období jsme byli úspěšní v čerpání finančních prostředků z 
několika dotačních titulů a byli aktivní v získávání sponzoringu.  

 

Činnost ve sportovním areálu 
V roce 2016 se pouštíme do rekonstrukce šaten, jejímž cílem je 

především inovace sociálního zařízení a výměna výplní otvorů. V lednu, 
svépomocí, začínáme demolicí stávajících příček. Během následujících pěti 



měsíců pak díky obětavé práci a odpracování mnoha brigádnických hodin 
dostávají šatny dnešní podobu.  

Jedna z největších změn v našem areálu se realizuje v létě 2019, 
kdy připravujeme a posléze zprovozňujeme automatické zavlažování hřiště. 
Výstavbu zavlažování financujeme z vlastních zdrojů. Celkem je na našem 
hřišti instalováno 24 samostatných nastavitelných postřikovačů, které 
můžou pracovat v mnoha individuálních programech.  

V roce 2020 realizujeme projekt zastřešení posezení a tanečního 
parketu.  

Zajímavosti 
 V roce 2016 jsme slavili 50. výročí založení sportovního klubu. 
Bohatý program odstartoval v 11 hodin v místním motorestu, kde se 
uskutečnil slavnostní oběd s předáváním upomínkových předmětů. Poté se 
pozvaní hosté přesunuli do sportovního areálu, kde se začínalo ve 13 hodin 
fotbalovým utkáním mladších žáků Dolní Lhoty a Luhačovic. Po nich 
následoval duel Hornolhotských starých pánů proti Menšíkově 11. Utkání se 
hrálo ve velmi přátelském duchu a skončilo dělbou bodů po výsledku 3:3. 
Vrcholem dne pak bylo utkání místního A týmu proti Staré gardě Zlín. Utkání 
se hrálo ve značně vyšším tempu než předchozí zápasy. Z vítězství 3:2 se po 
závěrečném hvizdu radovala Stará garda Zlín. Večerní program pak nabídl 
hudební skupinu No Koment a hlavní kapelu Vyhoď blinkr. Během celého 
dne mohli účastníci akce nahlédnout do kronik fotbalového klubu a 
shlédnout připravenou fotogalerii mapující celých 50 let místního Sokola. Za 
krásný průběh oslav patří velký dík všem organizátorům, pomocníkům a 
především účastníkům, kteří se sešli v opravdu hojném počtu.  

Naše dlouhodobá aktivita v projektu Kopeme za fotbal nám opět 
přinesla spoustu úžasných zážitků. Za zmínku jednoznačně stojí návštěvy 
prvoligových utkání spojených s prohlídkou zázemí stadionů a to jmenovitě 
ve Zlíně a v Karviné. 

 Na úspěšný pokus o hodové posezení u cimbálu v roce 2015 
navazujeme ještě dalšími třemi neméně úspěšnými roky. V roce 2019 se pak 



přesunujeme ze hřiště do nově zrekonstruovaného kulturního domu, kde 
pořádáme 1. ročník hodové zábavy. Akce má velký úspěch a účastní se jí 
více než 400 lidí.   

Aktuálně pracuje sportovní výbor ve složení Rostislav Polách – 
předseda, Jiří Šenovský – místopředseda a členové Jurij Goša, Miroslav 
Procházka, Adam Ščuglík, David Moudřík a Josef Šenovský.   

 

 


